

Welcome to Canada



Hon. Eugene Whelan,
Federal Minister of Agriculture

First of all, I bring you a message from the Prime Minister of Canada. He extends his greetings and warm wishes to the delegates attending this convention of the American Association of Bovine Practitioners.

We are proud that you have chosen Canada to host the first such venture outside of the United States which until now, has been the traditional meeting place. I hope it will not be the last and that this convention will produce meaningful results and give pause in the future for thoughts of friendships begun during your stay with us.

It's also a great honor for me to be here today because it gives me the chance to pay tribute to the members of a profession that are so important in the lives and livelihood to the farmers of Canada. And, the well-being of the farmers of Canada means a great deal to this country, for a couple of reasons . . .

From an economic point of view, farming in Canada did \$14 billion worth of business last year and more than half represented the livestock and poultry industries. Every dollar taken in by farming is multiplied by three as it weaves its way through the economy, and in addition, one out of four Canadians now work in a food-related job. In short, a healthy, growing farm community economy means a healthy growing Canadian economy. So as you can see it's vital to us that the poultry and livestock producers of this country have healthy, growing stocks for the well-being of our country.

All of you play a vital role in the continuing well-being of the agriculture and food industry—in this country, in the United States, and around the world.

Day or night, at a moment's notice, you are the voices of confidence, ready to assist, diagnose and cure. And it doesn't hurt the popularity of your profession that you still make house calls. The veterinarian is devoted, unselfish and highly skilled. In short, your profession is an example to society. Perhaps there are others who should follow it.

I have always been impressed with the spirit of co-operation between farmers and veterinarians. I think it's because both groups know how to get things done.

There are other comparisons as well. I have always felt that agriculture was a professional calling that wasn't restrained by provincial or state boundaries. Wheat fields, livestock herds and climatic zones aren't governed by imaginary borders on a map. Your organization recognizes the common purpose of your profession, regardless of what part of the continent you have chosen to work in. One only has to observe the make-up of the Board of Directors for the American Association of Bovine Practitioners to see that all regions of North America are represented. You are to be congratulated on the co-operative nature of this organization.

You only have to observe the record of veterinarians in general, and your organization in particular, for concrete proof of international accord. For example, take the recent tri-lateral initiative to organize and develop a program to help farmers in Haiti in order to deal with the serious problem of African Swine Fever. As a matter of fact, there probably will be teams of doctors from Mexico, the United States and Canada on the job lending their considerable expertise to help rid the Swine herds of Haiti of this devastating disease. But it's not only the expertise that will be on call in this case; there will also be a lot of goodwill. This is another characteristic that has been a hallmark of your profession.

For years now, there's been an extensive network of information transfer between veterinarians all over North America. This includes the joint planning of programs to combat animal disease outbreaks. At both the official and unofficial levels, there is complete reporting among North American veterinarians of the health status of livestock in every region of the country.

I think it can be said that we as Canadians, and I as Minister for Agriculture for Canada are extremely happy with our affiliation and participation in the American Association of Bovine Practitioners because such joint activity should eventually lead to the elimination of serious animal diseases from both our countries.

We have already made great strides in that direction. In Canada, there are now fewer than 150 herds infected by brucellosis and no more than 30 herds that have tuberculosis. I would say that this record of achievement is due to the dedication and devotion to duty of our veterinarians.

At the same time our inspection programs insure that no exotic diseases are inadvertently brought into this country or the United States.

Agriculture Canada is very fortunate to have the support and the co-operation of all Canadian veterinary practitioners to help in our departmental efforts. And I just wanted to once again highlight the spirit of working together that is so evident within your profession.

I also wanted to focus on the fact that we at Agriculture Canada believe it is important that the training of

veterinarians is important, as is the research that's undertaken by the various institutions involved. As a matter of fact millions of dollars have been allocated over the past couple of years by my department to assist colleges in the form of capital contributions.

As I said at the outset of my remarks, this is the first time that your convention has been hosted in Canada. But there's another first associated with this convention, which makes this location even more significant.

I'm proud that Dr. Jack Côté from the Ontario Veterinary College is presiding as President-Elect and organizer of this year's conference. I know his leadership will follow in the fine tradition of those who have had the honour of the position in the past. I know you join with me in wishing him good luck and continued success in this organization and in the veterinary profession.

I join with Dr. Cote and the Canadian members here today in welcoming you to Canada and to Toronto. May you have a productive and a pleasant meeting here and come back to visit us again in the future.

Thank you.

Je tiens tout d'abord à vous transmettre un message du Premier ministre du Canada. Il vous adresse ses salutations et ses meilleurs voeux pour la réussite de notre réunion.

Nous sommes fiers que vous ayez choisi le Canada pour y tenir cette année votre congrès, surtout qu'il s'agit de la première fois que vous l'organisez à l'extérieur des États-Unis. J'espère que ce ne sera pas la dernière fois et que votre réunion sera fructueuse et contribuera à consolider les liens d'amitié qui se noueront durant votre séjour chez nous.

C'est également un grand honneur pour moi d'être parmi vous aujourd'hui et de pouvoir rendre hommage aux membres d'une profession qui occupe une place importante dans la vie des agriculteurs canadiens. Le bien-être des fermiers canadiens est important pour une couple de raisons

...

Du point de vue économique, cette industrie a réalisé \$14 milliards de chiffre d'affaire l'an passé et plus de la moitié de ce montant vient de l'industrie du bétail et de la volaille. Chaque dollar réalisé par l'industrie fermière est multiplié par trois lorsqu'il entre dans le processus économique. De plus, un Canadien sur quatre travaille à présent dans un domaine relié à l'industrie alimentaire. En bref, une industrie fermière en développement a pour effet de rendre l'économie canadienne saine. Comme vous pouvez donc le voir, il est vital pour nous que les producteurs de bétail et de volaille de ce pays disposent de réserves saines et abondantes pour le bien-être de chaque citoyen.

Vous jouez un rôle prépondérant dans le maintien de la prospérité du secteur agro-alimentaire du Canada, des États-Unis et des autres pays du monde.

Jour et nuit, vous êtes toujours prêts à aider, diagnostiquer et soigner et votre seule présence rassure l'agriculteur. L'image de votre profession ne peut être qu'embellie par vos visites à domicile. Le vétérinaire est dévoué, altruiste et très compétent. Bref, vous constituez un exemple pour la société. D'autres gagneraient sûrement à le suivre.

J'ai toujours été impressionné par l'esprit de coopération qui anime les agriculteurs et les vétérinaires. A mon sens, c'est leur savoir-faire réciproque qui favorise une telle collaboration.

On peut encore faire d'autres comparaisons. J'ai toujours cur que l'agriculture était une profession sans frontière. En effet, les champs de blé, les troupeaux de bestiaux et les zones climatiques ne sont délimités par aucune frontière géographique. Votre organisation respecte l'objectif commun de la profession, et ce indépendamment de la partie du continent dans laquelle vous exercez. Il suffit de jeter un regard sur la composition du conseil d'administration de votre Association pour constater que toutes les régions de l'Amérique du Nord y sont représentées. Permettez-moi de vous féliciter pour le caractère coopératif de votre organisme.

Il vous suffit de songer aux réalisations des vétérinaires en

général et de votre organisation en particulier pour avoir une preuve tangible de l'harmonie internationale en médecine vétérinaire. A titre d'exemple, prenons la récente initiative trilatérale d'élaborer et de mettre en oeuvre un programme visant à aider les agriculteurs haïtiens à faire face au grave problème de la peste porcine africaine. Des équipes de vétérinaires mexicains, américains et canadiens seront probablement mises sur pied pour mettre à profit leurs vastes connaissances et contribuer à libérer Haïti de cette grave maladie. Ici, il s'agit non seulement de haute technicité, mais aussi de bonne volonté. Voilà une autre caractéristique qui fait honneur à votre profession.

Il y a, depuis longtemps déjà, un vaste réseau d'échange d'informations entre les vétérinaires de l'Amérique du Nord. A ce titre, il convient de mentionner la planification concertée des programmes de lutte contre les épizooties. Les vétérinaires nord-américains se communiquent, aux plans tant officiels qu'officieux, des données complètes sur l'état sanitaire de bétail dans chaque région.

Je peux dire qu'en tant que Canadien et ministre fédéral de l'Agriculture, je suis très satisfait de notre adhésion à l'*American Association of Bovine Practitioners*, car elle comporte une collaboration qui devrait aboutir à l'éradication des graves maladies animales de nos deux pays.

Nous avons déjà fait de grands pas dans ce sens. Au Canada, il y a maintenant moins de 150 troupeaux atteints de brucellose et au plus 30 troupeaux tuberculeux. J'ai tout lieu de croire que ces réalisations sont attribuables au dévouement de nos vétérinaires.

Par ailleurs, grâce à nos programmes d'inspection, aucune maladie exotique n'a été introduite par inadvertance au

Canada ni aux Etats-Unis et aucun pays n'a refusé ces derniers temps d'importer du bétail canadien.

Le ministère de l'Agriculture du Canada a la chance de jouir de l'appui et de la collaboration des vétérinaires canadiens. Aussi vais-je me borner à souligner à nouveau l'esprit de coopération dont font preuve les membres de votre profession.

Il est également essentiel que vous sachiez qu'Agriculture Canada attache une grande importance à la formation des vétérinaires ainsi qu'aux recherches entreprises par les diverses institutions. Au fait, ces deux dernières années, mon Ministère a octroyé des millions de dollars aux collèges de vétérinaires.

Comme je l'ai déjà dit, c'est la première fois que votre congrès se tient au Canada. Mais il y a une autre nouveauté associée à cet événement, ce qui rend le choix du lieu encore plus significatif.

Je suis fier que le Dr. Jack Coté du Collège vétérinaire de l'Ontario ait été élu président de votre Association et se soit chargé de l'organisation de la présente conférence. Je sais que ses grandes qualités de meneur lui feront suivre l'exemple de ceux qui l'ont précédé dans ces fonctions. Je sais également que vous vous joindrez à moi pour lui souhaiter bonne chance et tout le succès possible au sein de votre organisme et dans l'exercice de sa profession.

Le D. Coté, les membres canadiens présents aujourd'hui et moi-même vous souhaitons la bienvenue au Canada et à Toronto. J'espère que votre rencontre sera fructueuse et agréable et que vous nous rendrez d'autres visites.

Merci de votre attention.

